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Schriftelijke vragen van Marc Newsome (PvdA) en Emma van Bree 
(GroenLinks) aan het College van Burgemeester en Wethouders van de 
gemeente Leiden over het gebruik van het speelveld in de Vogelwijk als 
bouwterrein (ingediend 11 april 2023) 
 

Antwoord van Burgemeester en Wethouders (11 mei 2023): 

 

Bewoners van de Vogelwijk in Leiden zijn niet blij met de plannen van de gemeente om het 

centrale speelveld in de wijk te gaan gebruiken als bouwterrein. Dat was afgelopen weekend in 

verschillende Leidse media te lezen. Dat er gewerkt gaat worden in de Vogelwijk is op zichzelf 

goed nieuws. Eerder stemde de gemeenteraad daar dan ook met grote meerderheid mee in en 

ook bewoners zijn er blij mee. Met de wijkvernieuwing wordt de riolering vervangen en 

tegelijkertijd worden wegen en stoepen aangepakt en de openbare ruimte groener ingericht. Maar 

toen bleek dat het centrale speelveld in de Vogelwijk als bouwterrein wordt gebruikt, schrokken 

de bewoners. De gemeente had ze hier, volgens de bewoners, niet van op de hoogte gebracht. 

Op het speelveld komen bouwketen te staan en de bouwmaterialen worden er ook opgeslagen. 

Omdat de wijkvernieuwing circa een jaar duurt, is dit ingrijpend voor de buurt. Het speelveld is 

een ontmoetingsplek voor de Vogelwijk.  

Partij van de Arbeid en GroenLinks zijn blij dat de Vogelwijk compleet vernieuwd wordt. 

Tegelijkertijd vragen beide partijen zich af of het echt nodig is om het speelveld te gebruiken als 

bouwterrein en/of waarom de bewoners pas zo laat hierover geïnformeerd zijn. Partij van de 

Arbeid en GroenLinks hopen dat er, samen met de buurtbewoners, een alternatief gevonden kan 

worden.  

 

Op grond van artikel 45 van het Reglement van Orde stellen het lid Newsome (PvdA) en Van 

Bree (GroenLinks) het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Leiden de 

volgende vragen:  

 

1. Is het college het met Partij van de Arbeid en GroenLinks eens dat het voor de 

Vogelwijk vervelend is dat het speelveld voor circa een jaar ingepland staat als 

bouwterrein?  

Antwoord: 

Ja, het is voor de bewoners en zeker voor de kinderen vervelend dat ze 1,5 jaar geen gebruik 

kunnen maken van een deel van het speelveld. Daarom heeft het college er ook alles aan 

gedaan om binnen de grenzen van het mogelijke het gebruik van het veld zoveel mogelijk in te 

perken. Het basketbalveld op het speelveld kan wel gebruikt worden en speeltuinvereniging 

Vogelenwijk om de hoek is geschikt voor verschillende leeftijdsgroepen. Daarom heeft de 

wethouder recent de wijk bezocht om te luisteren naar de zorgen en heeft aangeboden om: 

• samen met de kinderen tijdens de periode van werkzaamheden een groot 

speelevenement in de wijk te organiseren; 

• een spreekuur voor kinderen te organiseren over de werkzaamheden; 

• en met de ouders nog eens om tafel te gaan om de zoekgebieden toe te lichten en de 

beperkingen die daarvoor gelden. 

 

2. Klopt het dat de buurt hier pas in een laat stadium, volgens de bewoners pas begin 

april, over geïnformeerd werd?  

Antwoord: 

Het klopt dat we in de huis-aan-huis nieuwsbrief van 30 maart de bewoners hebben 

geïnformeerd. Dit is echter niet in een laat stadium, het is gebruikelijk - net als bij de andere 
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wijkvernieuwingsprojecten en ook bij andere projecten – dat de locatie van het bouwterrein 

voorafgaand aan de start van de uitvoering samen met de aannemer bekend wordt gemaakt.  

 

3. Zo ja, waarom werden bewoners hier pas begin april over geïnformeerd, terwijl, 

volgens de bewoners, de participatie en de rest van de informatievoorziening over de 

wijkvernieuwing goed verlopen is?  

Antwoord: 

Het college deelt de mening van de bewoners en kijkt terug op een goed verlopen participatie. Bij 

de start van de uitvoering informeert de aannemer de bewoners wat de werkzaamheden 

inhouden. Het college kiest er bij de duurzame wijkvernieuwingsprojecten voor om deze 

informatie samen met de aannemer in de vorm van een presentatie tijdens een bewonersavond 

te verstrekken. Onderdeel van deze informatie is ook de locatie van het bouwterrein voor het 

opslagmateriaal en de machines. Het zoeken naar een geschikt bouwterrein van in totaal 

ongeveer 1800 m2 vergt veel uitzoekwerk, contacten met verschillende eigenaren, verhuurders, 

gebruikers, vergunningen en Aeriusberekeningen . Dit maakt het vinden van een geschikte 

locatie dusdanig ingewikkeld dat aanvullend hierover ook nog te participeren reëel gezien 

ondoenlijk is. 

 

4. Was het college ervan op de hoogte dat het speelveld gebruikt zou gaan worden 

als bouwterrein?  

Antwoord: 

Ja, na uitgebreide voorbereidingen en onderzoeken bleek dit de enige geschikte locatie. Zie ook 

antwoord 5. 

 

5. Zo ja, heeft het college, voordat voor het speelveld als bouwterrein werd gekozen, 

verschillende andere opties onderzocht?  

Antwoord: 

Ja, er zijn drie andere locaties onderzocht. Om de uitstoot en de neerslag van stikstof door 

machines en transport te beperken is het nodig dat de opslaglocatie binnen het gebied waar 

gewerkt geplaatst wordt. De bijlage illustreert het zoekgebied. Hierop is de straal te zien die de 

beperkingen vanwege stikstof oplegt voor het zoekgebied. Verder is het van belang dat het hier 

opslag van veel en grote materialen betreft, denk bijvoorbeeld aan rioolbuizen, stenen, tegels 

maar ook materialen voor berging van regenwater. Ook is het nodig dat de opslaglocatie veilig is. 

Er staan grote machines zoals graafmachines en kranen. De onderstaande locaties zijn 

onderzocht.  

• DZB-terrein, er zijn door het project twee gesprekken gevoerd met het management en 

de terreinmeester van de DZB locatie aan de Nachtegaallaan. Daarop zijn de mogelijkheden 

onderzocht en intern besproken. Wij zijn daarop tot de conclusie gekomen dat op het DZB terrein 

geen mogelijkheden zijn. Wel heeft dit opgeleverd dat een DZB ruimte op het terrein te gebruiken 

is als bouwkeet voor de directievoering van het project. Deze bouwkeet wordt nu gehuurd 

waardoor er minder ruimte nodig is op het veldje aan de Leeuwerikstraat.”. 

• Landje van Bremmer, naast de Vogelwijk ligt (langs de Nachtegaallaan) een vrij liggend 

stuk groen, ook wel aangeduid als ‘het Landje van Bremmer’. Er is onderzocht of het mogelijk is 

om een deel te gebruiken als tijdelijk bouwterrein. Vooraf is een vergunningscheck gedaan. Hier 

is uitgekomen dat het Landje van Bremmer beschermd stadsgezicht betreft. De beperkingen die 

samenhangen met de ligging van het perceel in het beschermd stadsgezicht staan een gebruik 

als opslagterrein in de weg. Verder is het waarschijnlijk dat zich op het perceel beschermde 

soorten bevinden, waarvoor i.v.m mogelijke verstoring waarschijnlijk een natuurvergunning nodig 

is. Om het Landje van Bremmer toch te kunnen gebruiken is een uitgebreide 
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vergunningsprocedure nodig. Dit zou, naast de hierboven genoemde bezwaren ook tot 

onacceptabele vertraging leiden. Om deze reden is besloten niet verder te gaan met een het 

Landje van Bremmer als potentiële opslaglocatie.  

• Veld Leeuwerikstraat, als derde locatie is het veld aan de Leeuwerikstraat onderzocht. 

Met het behoud van het basketbalveldje past hier een bouwterrein van 1028 m2. Voor de overige 

750 m2 zijn we nog steeds op zoek naar een geschikte plek in de wijk.  

 

6. Is het college bereid om, samen met (een vertegenwoordiging van) bewoners, op 

korte termijn te kijken naar een alternatieve plek voor de opslag van bouwmaterialen?  

 

Antwoord: 

Helaas is het college vanwege de stikstofbepaling, de omvang en grootte van de materialen en 

machines genoodzaakt het veld te gebruiken. Uiteraard is het college bereid om in gesprek te 

gaan met de bewoners voor de extra locatie van 750 m2 voor de opslag van materialen. 

 

7. Zo nee, waarom niet?  

Antwoord: 

Niet van toepassing. 

 

Bijlage Kaart Natura 2000 gebieden. 

De Vogelwijk ligt op een afstand van 3 a 4 kilometer van Natura 200 gebieden. Dit valt ruim 

binnen de straal van 25 kilometer die als eis geldt. De rode ster is de locatie van de Vogelwijk. 
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Om te voldoen aan de eisen voor de stikstof en CO2 uitstoot en zo uit te komen op een 

stikstofdepositie van 0,00 mol/ha/jaar dient binnen de rode lijnen (figuur hieronder) in de 

Vogelwijk de opslaglocatie gevonden te worden. De drie onderzochte locaties zijn aangeduid met 

een driehoek. 

Paars, DZB-terrein 

Blauw, Landje van Bremmer 

Geel, grasveld Leeuwerikstraat 

 

 

 

 

 

 

 

 


